
Pohjanmaan järjestöneuvottelukunta 
Aika: 24.1.2023 klo 13.00–15.07  
Paikka: Teams-kokous 
 

Läsnä Varsinainen jäsen   Varajäsen   

Järjestö- ja 
yhdistysjäsenet 

Yleinen terveyden ja hyvinvoinnin 
edistäminen  

   

 Kirsi Ikäheimonen  (x)   
 Markku Pulli  (x) Tuula Jäntti (x) 
 Ari-Pekka Toivari  (x) Bengt Beijar (-) 
 Potilas- ja omaisjärjestö    
 Jarmo Luoma  (x)  Kurt Jäntti (-) 
 Markku Suoranta (x)   
 Henna Minkkinen  (x) Jukka Heiskanen (-) 
 Vammaisjärjestö    
 Marjo Luomanen (-) Susanne Tuure  (x) 
 Bengt Ahlvik Bernt Snygg (x) Anna Caldén (-) 
 Hanna Lahti (-)  Markku Kallio  (-) 
 Mielenterveys- ja -omaisjärjestö    
 Christer Rönnlund (x)    
 Leena Pakkanen  (x)    
 Lapsi- ja perhetyö- sekä nuorisojärjestö    
 Eeva-Maria Latva-Rasku  (x)  Rui Rocha  (-) 
 Marko Miesmaa (-)   
 Ikääntyneiden järjestö    
 Pia Berg  (x)  Patrick Ragnäs (-) 
 Kulttuuri ja   

kulttuurinen moninaisuus 
   

 Mikaela Smedinga ( )   
 Sahra Mohamud  (x) Ramieza Mahdi (-) 
 Harri Niskanen (x)  Raija Koivisto  (x ) 
 Elinkeinoelämä    
 Tommi Mäki  (-)  Mikael Häggdahl (-) 
 Luonto, ympäristö ja kestävä kehitys    
 Sonja Grönholm (-)  Carl-Anders Lundberg (-) 
 Kuluttajat, kylät ja asukkaat    
 Ritva Mertaniemi (x)    
 Turvallisuus ja varautuminen    
 Marja-Riitta Vest (x)    
 Rolf Sund  (-) Kirsi Wik  (x) 
 Leader-toiminta    
 Matti Jaskari   (x)   
 Mathias Högbacka  (-) Piritta Syrjälä (x) 
Asiantuntijat Pohjanmaan hyvinvointialue    
 Sari West (x) Tuija Kivioja (x) 
 Länsi- ja Sisä-Suomen aluehallintovirasto    
 Harri Varhama (-) Esa Huolman Niklas Nåhls (-) 
 Pohjanmaan ELY-keskus     
 (Odottaa jäsentä) 

SOSTE Suomen sosiaali- ja terveys ry 
Kirsi Ala-Jaakkola 

( ) 
 
(-)  

Petri Svanbäck (-) 

Pohjanmaan liitto Maakuntahallitus     
 Henrik Antfolk (-) Riitta Pääjärvi-Myllyaho (-) 



 Henkilöstö    
(Valmistelija) Lotta Pitkänen (x)   
 Irina Nori (x)   
 Varpu Rajaniemi (-)   

 

Pöytäkirja: 

1. Kokouksen avaus sekä läsnäolijoiden toteaminen  

Päätös: Järjestöneuvottelukunta merkitsi annetun informaation tiedoksi.  

2. Esityslistan hyväksyminen  
 
Korjaus ruotsinkieliseen esityslistaan: Käännös lisätään kohtaan ”Ajankohtaiset terveiset 
työryhmistä”. 

Päätös: Esityslista hyväksyttiin korjauksen jälkeen. 

3. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 

Päätös: Pöytäkirja hyväksyttiin.  

4. Ajankohtaiset terveiset työryhmistä 
 

Raija Koivisto ja Jarmo Luoma, viestintätyöryhmän ja yhteistyötyöryhmän koordinaattorit kertoivat 
ajankohtaiset terveiset näiden työryhmien toiminnasta.  
 

• Raija Koivisto kertoi, että toimintasuunnitelmassa on mainittuna teemallinen tilaisuus. 
POHY ja Pohjanmaan hyvinvointialue järjestävät luentosarjan keväällä 2023, teemana 
nuorten hyvinvointi, olisiko järjestöneuvottelukunta mukana tässä? 

• Sote-ammattilaisten mielenterveys- ja päihdepalveluiden koulutuspäiviä suunnitellaan 
syksylle 2023, alustavasti 25.–26.10.2023. Yhteistyössä Pohjanmaan hyvinvointialue ja 
POHY. 

• Järjestöjen mielipidettä tai kannanottoa toivottu. Aiheena voisi olla eduskuntavaalit tai 
rahoitus.  

• Työryhmissä mietittiin myös, miten järjestöjen tunnettavuutta voidaan edistää. 
Työryhmään toivotaan mukaan lisää henkilöitä viestintää miettimään.  

• Raija Koivisto kertoi, että työryhmät muotoutuvat ja hakevat omaa paikkaansa, mukaan voi 
vielä tulla. Seuraavaa työryhmän kokousta ei ole sovittu.  

 
Kirsi Ikäheimonen kertoi Sote-työryhmän terveiset.  

• TulKOTI-hanke oli kertomassa työryhmässä toiminnastaan. Toimii Pohjanmaan 
hyvinvointialueella. Hankkeessa painopisteenä ikäihmisen kotona asuminen. Yhtenä 
tavoitteena on ollut laajentaa yhteistyötä kolmannen sektorin kanssa.  

• Seuraava kokous 17.3. klo 9 Teamsin kautta.  
• Erkki Penttinen, hyvinvointialueen sektorijohtaja kertoi hyvinvointialueen ajankohtaisista 

asioista.  
• Henna Minkkinen ja Leena Pakkanen kertoivat kokemuksiaan järjestöavustuksiin 

tarkoitetun sähköisen alustan käyttämisestä. 
• Mikaela Guldén kertoi TulKOTI-hankkeesta. Hankkeen kohderyhmänä ovat kotonaan asuvat 

ikäihmiset ja tavoitteena edistää teknologian avulla ikäihmisten kotona asumista. 
• Seuraava kokous 17.3.2023. 



 
 

Päätös: Järjestöneuvottelukunta merkitsi annetun informaation tiedoksi. 

5. Vuoden järjestöystävällinen kunta 2022 -palkinnon eteneminen 
 
Raija Koivisto kertoi suunnitelman etenemisestä, käytännöstä sekä viestinnästä.   

• Valmistelussa kesken kampanjakirje, jolla kuntia aktivoidaan ja asiasta kerrotaan 
tarkemmin. Kirjeessä kannustetaan kuntia ottamaan viestinnässä esille järjestöjä ja 
yhteistyötä.  

• Lisäksi tehdään lehdistötiedote ja Facebook-postaus, jota järjestöt ja kunnat voivat jakaa.  
• Pyyntönä oli kannanotto yhteistyön tärkeydestä. Pohdittiin myös, olisiko mahdollista saada 

kampanja esille kunnanjohtajien kokoukseen. Pohjanmaan liitto ottaa nämä asiat esille 
sisäisesti.  

• Palkinto jaetaan järjestöneuvottelukunnan viimeisessä kokouksessa.  
• Keskustelua oli myös siitä, miten päätös tehdään, halutaanko vielä laajempi ryhmä 

valintaorganisaatioon, nostetaanko esiin myös kunniamainintoja. Järjestöneuvottelukunta 
voi ottaa näihin kantaa.  

• Työryhmät tekevät taustaselvitykset ja alustavat ehdotukset, ja neuvottelukunta päättää 
voittajasta toiseksi viimeisessä kokouksessaan. 

Päätös: Viestintä- ja yhteistyötyöryhmät ja POHY ja Pohjanmaan liitto jatkavat kampanjan toteuttamista.  

6. Järjestöneuvottelukunnan innovaatiotyö 

Järjestöneuvottelukunnan innovaatiotyöllä on tarkoitus innovoida järjestöyhteistyötä ja samalla 
suunnitella järjestöneuvottelukunnan jatkoa kauden 2022–2023 jälkeen. Innovaatiotyöprosessi 
toteutuu tammi-maaliskuun aikana. Järjestöneuvottelukunta tulee saamaan kutsun 
innovaatiotyöpajaan sähköpostilla. Innovaatiotyöpajaan osallistuvat vain järjestöjäsenet, myös 
varajäsenet sekä asiantuntijoista Kirsi Ala-Jaakkola, koska hän on Sosten työntekijä.  

Päätös: Järjestöneuvottelukunta merkitsi annetun informaation tiedoksi.  

7. Hyvinvointialueen Prima Botnia -hanke kertoi toiminnastaan 

Hankekokonaisuuksia esittelivät HYTE-työn projektipäällikkö Jessica Nygård, Mielenterveys ja 
päihdekokonaisuuden projektipäällikkö Mari Viljamaa sekä Sähköisen perhekeskuksen 
projektipäällikkö Anna Håkans. Esityksissä kuvattiin myös hyvinvointialueella tapahtuvan 
kehittämistyön sekä järjestöjen välisiä yhteistyömahdollisuuksia. 

Sihteeri lähettää diaesityksen järjestöneuvottelukunnalle.  

Päätös: Järjestöneuvottelukunta merkitsi annetun informaation tiedoksi.  

 
8. Keskustelu: Eduskuntavaaleissa vaikuttaminen järjestönäkökulmasta  

 
Keskustelun alustus: Miten järjestöt voivat tehokkaasti vaikuttaa eduskuntavaaleissa?  
 
Tuula Jäntti (POHY) kertoi, että POHY ollut mukana kokouksessa 16.1. liittyen vaalipaneeliin. Etelä-
Pohjanmaan järjestökeskuksesta saatiin kysely EPATilta, ja he lähtivät laajentamaan keskustelua yli 
hyvinvointialueen rajojen. Asia etenee niin, että kolme maakuntaa, Etelä-Pohjanmaa, Pohjanmaa ja 



Keski-Pohjanmaa järjestävät yhdessä paneelin maaliskuussa, alustavasti 16.3. Tähän perustetaan 
pienempi työnyrkki, jossa jokaisesta maakunnassa on 1–2 henkilöä. Työnyrkin taustalle on 
perustettu suurempi työryhmä, johon tarvittaisiin Pohjanmaalta yksi ruotsinkielinen ja yhden 
pienemmän yhdistyksen edustaja. Halukkaita ehdokkaita kysyttiin järjestöneuvottelukunnalta. 
Halukkaat voivat ottaa yhteyttä Tuula Jänttiin tiistaina 23.1. 
25.1. vahvistetaan vaalipaneelin aika, markkinointi ja tilaisuuden kaksikielisyys, juontajan valinta ja 
käydään läpi paneelin teemat. Sosten vaaliteemoja tullaan mukailemaan. Ne löytyvät Sosten 
sivuilta.  
Vaasan suomenkielinen omaishoitajaverkosto järjestää myös vaalipaneelin liittyen 
omaishoitajuuteen 13.3. klo 18. ALMASSA.  
Pohjanmaan Pelastusalan Liiton Marja-Riitta Vest toi esiin, että tulevissa mahdollisissa 
vaalipaneeleissa on tärkeää tuoda esiin pelastustoimen näkökulmat ja erityisesti resursointi 
tulevaisuudessa.  
Syöpäjärjestöjen valtakunnallinen some-kampanja: siinä halutaan vaikuttaa vaikuttajiin, niin että 
hoito olisi tasapuolista ympäri Suomen.  

Päätös: Järjestöneuvottelukunta merkitsi annetun informaation tiedoksi.  

 
9. Tiedoksi annettavat asiat  

• Suomen somalinaisten kehitys ry:llä on alkanut uusi hanke. Sahra Mohamud kertoi 
hankkeesta ja yhdistyksen toiminnasta.  

• Maakuntahallitus on hyväksynyt toimintasuunnitelman ja -säännön 15.11.2022.  
• Mikaela Smedinga (Stiftelsen Juthbacka) ei jatka järjestöneuvottelukunnassa vuonna 2023.  
• Esa Huolman (AVI) ei jatka neuvottelukunnassa. Seuraajaksi on ilmoitettu Niklas Nåhls, 

neuvotteleva virkamies.   
• Malmöläisten vierailu 1.2. Syksyllä 2022 oli tarkoitus tavata Fredrik Björk Malmön 

yliopistosta ja Nils Philips hankkeesta Malmö Tillsammans. Tapaaminen siirtyi ja ajankohta 
on 1.2. Tapaaminen on järjestötalolla, kokoushuone Vartissa (Korsholmanpuistikko 44). 
Tapaaminen on ruotsin kielellä. Halukkaat voivat ottaa yhteyttä Lotta Pitkäseen.  
 

Päätös: Järjestöneuvottelukunta merkitsi annetut informaatiot tiedoksi.  
 
10. Muut asiat 

• Bengt Ahlvik ei jatka järjestöneuvottelukunnassa. SAMSin edustajaksi Ahlvikin tilalle tulee 
SAMSin hallituksen jäsen Bernt Snygg.  

• Matti Jaskari jatkaa varsinaisena jäsenenä ja varajäsenenä aloittaa Camilla Lyyski.  
• Nimeämispyyntö maakuntien verkostojärjestöjen neuvottelukuntaan 15.3.2023 mennessä. 

Järjestöneuvottelukunnan järjestöjäsenet voivat lähettää sähköpostilla ehdotuksensa 
jäseneksi ja varajäseneksi viim. 17.2. Lotta Pitkäselle (lotta.pitkanen@obotnia.fi) 

• Sitra Lab 4 -muutosohjelman puitteissa järjestetään ensimmäinen työpaja, 6.2.2023 
Pohjanmaalla johdolle. Järjestöneuvottelukunta on saanut kutsun työpajaan.  

• JÄRJESTÖAVUSTUKSET INFO (Pohjanmaan hyvinvointialue) ma 30.1.23 klo 16.30–18.00. 
Lotta Pitkänen lähettää sähköpostilla kutsun ja linkin kokoukseen 
järjestöneuvottelukunnalle.  

Päätös: Järjestöneuvottelukunta hyväksyy jäsenten vaihdot. Nimeämispyynnössä menetellään niin, että 
mikäli ehdotuksia on vain yksi, niin päätös tehdään sähköisellä menettelyllä. Mikäli ehdotuksia tulee 
enemmän, niin päätös tehdään järjestöneuvottelukunnan kokouksessa 18.4. Järjestöneuvottelukunta 
merkitsi muut annetut informaatiot tiedoksi.   

 



11. Kokouksen päättäminen 

Seuraavan kokouksen ajankohta: 18.4.2023 klo 13–15.  

Kokous päättyi klo 15.07.  

 


